
ZBER GEHEIM 

MINISTERRAAD 
Nr.2199 Ex.nr. /~ 

Notulen van de vergadering 
vrijdag 12 s eptemb er 1958 in de Trêveszaal, 
I s morgens om ti e.n uur en I s middags voortgeze t 

De minister-president Drees en de ministers 
Algera, Cals, Hofstra, Klompé, Samkalden, 
Struycken, Suurhoff, Vondeling Witte en Zijlstra 
(Afwezig zijn de ministers Helders, Luns en Staf ) 

., Tevens is aanwezig staatssecretaris Van der Beugel 
(bij punt 3) 

Secretaris: J.Middelburg 

1. Notulen van de vergadering van 1 augustus 1958 

a. Opmerking n.a.v.punt l el : we t op het voortge zet onderwijs 

Minister Zijlstra maakt naar aanleiding van de 
notulen in overleg met staats secretaris Veldkamp een voor
behoud ten aanzien van het middenstandsonde rwijs . Spreker 
wijst erop, da t in het kabinets programma een wettelijke 
regeling inzake middenstandsonderwijs is opgenomen . Minis 
ter Cals merkt op, dat hij in de ministerraad het stand
punt van ~conomische Zaken heeft verdedigd, maar dat de 
raad tot een iets andere beslissing is gekomen. Minister 
Zijlstra zou toch aan het punt van het kabinetsprogramma vil 
len vasthouden. De minister-president wijst erop, dat i n het 
kabinetsprogramma uitdrukkelijk is gesteld, dat de vermelde 
onderwerpen zullen worden uitgevoerd, indien de fi nanciële 
mogelijkheden dit toelaten. Ook andere punten van het pro 
gramma zijn op grond van de financiële beperkingen nog te
ruggeschoven. Spreker merkt overigens op, dat het wetsont 
werp nog in de Raad van State en het parlement komt, zodat 
er gelegenheid is dit op een later ogenblik nog eens ter 
sprake te brengen. 

2. Ingekomen stukken en mededelingen 

rei: ,. -L 1, a. Verkoop materiaal Nederlands paviljoen op de Wereldten-
_ ~ ~~oonstelling Brussel 1958 

. A'~ waaruit blijkt, dat men in Purmerend een openluchtmuseum t1 . wil inrichten ove r- de Nederlands e polders, wa",-rvoor men ~aarne 
onderdelen van het Nederlands paviljoen in Brussel zou wll-
len overnemen. Minister Witte wijst erop, dat bepaalde ~n~ 
derdelen, zoals de golfopwekking, nog vrij veel a~,eXPdo~
tatiekosten vergen. Minister Algera acht het mog~llJk, 'kf 
verschillende maquettes door d~ Rijkswaterstact ~ntb~~~ e:~~t 
zijn gegeven. De minister-presldent stelt voor, a lJ 
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3 d . Plan inzake overzeese fin~ncieriggsmaat s chappi j . 

?e minlst~E-pr~sideni heef~ mr~ Del prat ontvangen, 
die kwam sp~eken.ov~r plannen to t .~ prlchtlng van een l~ederlandse 
overzeese flnanc l erlngsmaatschapPlJ . Minister Zij l stra acht 
dit ~l~n we l be l~ngrijk; hij d~ingt aan op s poe dige be_andeling . 
De mln~~ter-QEe s ld~nt vraagt zlch ook af nu de ini t iat i even 
reeds zover gaan of in de komende week hierover aob t eli jk over
leg kan worden gevoerd , zodat dit plan in de volgende vergade 
ring behandeld kan worden . 

rhnister Klomp~ i s door ee n Kamerl i d opgebel d , di e 
re eds bezwaar maakte tegen de gedachte, dat de r egering het 
geblokkeerde deel v an de pot voor de onderontwikkelde geb i eden 
vo or dit doel zou bestemmen . De minister-pre s ident antwoordt 
dat mr. Delprat deze mogelijkheid wel noemde . Spreker zou dit 
niet per se verkeerd achten , maar de bestemm[ng van het gebl ok
keerde deel voor dit doe l zou wel een zekere vri jmoe digheid 
zijn. 

Minister Hofstra heeft ook een gesprek met mr . Del 
prat gehad. Het voordee l van het gebruiken van het geblo kkeerde 
bedrag is, dat dit hierdoor een besteDning heeft en geen nieuw 
geld voor deze maatschappi j op de begroting zou moe t en worde n 
gebracht. De plannen hebben echter betrekking op een bep erkt 
aantal ondernemingen ; daardoor lijkt het s preker niet zo ge
makkelijk om het geblokkeerde bedrag voor dit doel te best eIill!1en . 
Staatssecretaris ~~~er B~gel voegt h i eraan toe, dat omtrent 
de geblokkeerde post is gezegd, dat onze financiële positie 
niet toelaat deze te deblohl{eren. 

De minister-I?,resident acht het van grote betekenis 
als de regering op een of andere manier kan meewerken aan het 
onderhavige plan; daarto e zal men . moeten trachten van Amerikaan
se zijde geld hiervoor te krijgen , a angezien het hier in de 
eerste plaats hulp aan ond erontvvik~{elde gebieden betreft en in de 
tweede plaats .de strekking heeft om de uit Indonesië terugge
keerde deskundigen opnieuw aan het werk te krijgen . Minister 
Hofstra stelt de v r aag of niet het indus t r i ee l garantiefonds 
biJ de financiering behulpzaam kan zijn. 

De minister-president st elt voor, dat in de kon en de 
dagen overleg wordt gepleegd tussen Financiën, Economi s che 
Zaken en Buitenlandse Zaken , zodat de voorstellen in de volgen
de vergadering van de raad kunnen worden behandeld . De raad 
stemt hiermede in. 

2-~ Personeelsopbouw van EEQ en Euratom. 

Minister Zijlstra heeft re eds in de c06rdinatiecom
missie gezegd dat hijongerust i s over de personeelsopbouw 
van EEG en Eu~atom Dit betreft z owel de omvang van h t appa-

• 1 01~ d raat als de salarissen. Het heeft echter ook gevo gen vo - . . 
ambtelijke dienst van sprekers departement; hierov r zal hl J 
nog met minister Struycken sprelcen . 
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De minister- president merkt hieromtrent dat 
de bezwaren reeds in beperkte mate ten aanzi en vano~~ KSG 
gol den. Als voorbeeld van de ongeremde aantrekkin~ van 
pers?neel noemt spreker het Europese parlement . D~ aan
h~ng~g~ voorst ellen lei~~n ertoe 1 dat er per parlements
lld 2 1) ambtenaar zou zlJn. In de toelichting bij dit 
voorstel worden cijfers van andere parl ementen rre::reven 
maar die zi~~ v?or wat de Twe ede Kamer betreft ~njui st: 
omda~ daarblJ.nlet 100 man werkza~m is, maar 75 (portiers, 
cantlne e.d. lnbegr epen ). Verhoudlngsgewij ze zou het 
apparaat van de assemblée dus vijf maal zo groot wo r den 
als dat van de Tweede Kamer. 

Minister Hofstra zou minder bezwaar hebben als 
voor een beperkt aantal hoog geclassificeerde functiona
rissen een relati ef hoog salaris werd gegeven maar de 
buitensporig hoge salarissen gelden voor het ~ersoneel van 
hoog tot laag . Wat de personeelsopbouw betreft zou in ok
tober bij Euratom reeds 350 man werkzaam zijn 1 hoewel men 
no g praktisch niets te doen heeft. Hetzelfde geldt voor 
de bank 9 waaraan re eds 40 man zijn verbonden . Spreker 
heeft vernomen~ dat men ook aan Duitse zijde zich over 
deze opbouw ongerust gaat maken. 

Staatssecretari s Van der Beugel deelt het oor
deel van minister Zijlstra geheel. Voor de komende ver
gadering van de ministers van EEG en Euratom in Brussel 
staat dit onderwerp niet op de a genda . Spreker wil echter 
een tijdschema vragen voor vier punten , te weten de vast 
stelling van organisati eschema ' s1 de belastingheffing en 
het ambtenarenreglement met de salari ëring. De Duitsers 
zijn niet tegén de salariëring 1 maar tegen de organisatie
schema's. Nu bij de KSG reeds meer dan vijf jaar eenzelfde 
salarisregeling heeft gegolden, zal men hi er niet zo ge
makkelijk afkomen. Hiermede vergeleken is echter de NAVO 
een voorbeeld van zuinigheid. Met betrekking tot het 
probleem van minister Zijlstra 1 ontstaan door de zuig
kracht op eigen ambtenaren 1 merkt spreker op , dat de sala
riëring in de E~G wel s t eeds hoger zal zijn dan in eigen 
land. 

De minister-president acht het intussen ook be
langrij k 1 dat veel Nederlander s aan de ~uropese gemeen
schappen worden verbonden. ,~t de salariskant betreft 
vreest spreker ook, dat daaraan onzerzij ds weinig mee~ 
kan worden gedaan, al moeten wij nog pogen tot beperklng 
te komen. Wel zal t egengegaan mo eten worden~ dat te veel 
mensen worden a an ::res t eld die vo orlopi g nog geen taak 3ul
len hebben. Sprek~r vraa~t zich af of voor deze l{ar;t ook 
niet enige belangs telling bij leden van de ~~semblee t o 

wekken is; dan beho eft niet alleen van de zlJde van ~~ 
Nederlandse regering be zwaar te worden gemaakt! terwlJl 
de kwestie dan ook publi ek wordt . Een be~waa~.ls voorts, 
dat de commissie s van EEG en Euratom bezlg zlJn het per
soneelsapparaat op te bouwen 1 voordat de raad van 
ministers de organisatieschema ' s heeft ,"astgesteld. 
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